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Slovo starosty
Vážení spoluobčané, rok �011 se chýlí ke svému závěru. Ukrojili jsme  
i první rok nového volebního období. Na bilancování je ještě čas, přesto si 
dovolím k letošnímu roku uvést pár poznámek.
Doba není příznivá. Všechny obce a města bojují s finančními prostředky. 
Nepamatuji si, že bychom v minulosti museli tak často řešit finanční otáz-
ky kolem běžného hospodaření obce. Přesto jsem přesvědčen, že rozpočet 
na rok �011 bude splněn bez ztráty kytičky. Podařilo se nám zrealizovat 
několik akcí, které byly částečně dotovány z různých fondů. Můžu jmeno-
vat zateplení budovy MŠ, I. etapu rekonstrukce střechy ZŠ, cyklostezku na 
letišti. Samotnou kapitolou jsou protipovodňová opatření, kde je investo-
rem Povodí Labe s. p. Každý může sám sledovat postup prací. Děkuji lidem, 
kteří bydlí v této lokalitě, za jejich toleranci k velkému stavebnímu ruchu 
a za snášení nepříjemností s tím spojených. V příštím roce se bude pokra-
čovat proti proudu až ke staré škole. Celá akce by měla být v roce �01� 
dokončena. 
Velmi diskutovaným a přepíraným problémem je změna rozpočtového 
určení daní, tzv. RUD. Obce a města se dlouhodobě brání nespravedlivému 
přerozdělování sdílených daní v závislosti na počtu obyvatel jednotlivých 
měst a obcí. Velké Poříčí patří se svými cca �400 obyvateli na samé dno 
tzv. J-křivky. Ministr financí Kalousek z TOP 09 připravil návrh změny,  
o kterém se nyní živě diskutuje. Obdobný návrh je také z dílny ODS. Nebu-
du zde nyní vysvětlovat rozdíly návrhů, oba by pro města a obce znamenaly 
nezanedbatelné posílení rozpočtů.
Nejpodstatnější změnou, kterou návrh zákona přináší, je návrh změny kon-
strukce sdílených daní pro obce ČR tak, aby se snížil současný diskriminač-
ní rozdíl příjmů na obyvatele mezi obcemi s nejnižším a nejvyšším příjmem 
na obyvatele a aby to odpovídalo situaci ve vyspělých zemích Evropské 
unie. Příjmová základna obcí bude posílena zejména na úkor celostátních 
dotačních programů, ze kterých jsou doposud centrálně, a tudíž málo efek-
tivně financovány rozvojové projekty v obcích.
Pro představu, jak by se změna promítla na daňové příjmy Velkého Poříčí:
V současné době je příjem ze sdílených daní 16 007 tis. Kč, tj. 6,5 tis. Kč/
obyvatele, po novu by to bylo �1 880 tis. Kč, tj. 8,9 tis. Kč/obyvatele. Navý-
šení o 5 873 tis. Kč. To jsou čísla z ministerstva financí, u návrhu ODS by 
byl výsledek ještě o něco lepší.
Ať tak nebo tak, pro obce to bude jednoznačně přínosné. V současné době 
všichni usilují o různé dotace, vymýšlejí se nesmyslné projekty, které přes-
ně sedí na vyhlášené výzvy, ale o prospěšnosti pro konkrétní obec se dá 
diskutovat. Dále musíme brát v potaz administrativní zátěž, nasycení růz-
ných zprostředkovatelských firem zabývajících se dotacemi apod. A kdo 
rozhoduje o přidělení dotace? Kvalita projektu? Přínos projektu? Ne tak 
úplně. Rozhodují o tom komise, ve kterých sedí odborníci a politikové. 
Dále nebudu raději pokračovat. 
Při posílení rozpočtů navýšením RUD si zastupitelstva sama rozhodnou, 
co je pro obec prospěšné a jak prostředky investovat. A občané sami kon-
trolují jejich rozhodnutí. Otázkou je, kdy změna RUD nastane. Pravděpo-
dobně v roce �013. Ale při dnešní globální krizi a situaci na politické scéně 
se obávám, že na pořad dne přijdou další změny, návrhy, škrty spojené se 
sníženou daňovou výnosností státu, a tím i scvrknutí měšce, ze kterého se 
daně mezi obce rozdělují. 

Josef Král

Rada schválila
• Půjčovné za vysoušeč vlhkosti ve výši 100,-- Kč/den
• Ceník náhrad za zřízení věcného břemene
• Splátkový kalendář pro pana P. K.
• Nového pronajímatele restaurace v OD, cenu pronájmu a smlouvu s p. J. P.
• Povolení výjimky na nejvyšší počet žáků 33 ve III. třídě ZŠ
• Nové nájemníky bytu B 3� v čp. 561

• Směrnici k poskytování odměn ředitelům PO
• Rozpočtové opatření č. 4
• Pronájem části pozemku p. č. ��/1 na zahrádku
• Přidělení garsoniéry manželům K. a bytu pí R.
• Pravidla pronájmu has. zbrojnice 
• Členy školské rady pro období listopad �011-�014

Cyklostezka nebo polní cesta? Chybí nám ohleduplnost!
V květnu �011 byla dokončena výstavba cyklostezky u letiště. Před začát-
kem zimy jsme si stavbu prošli a nestačili se divit. Znečištěnou komunikaci 
po podzimní orbě polí nikdo neuklidí. Polní přejezdy části komunikace 
zpevněné obrubou proti rozlomení asfaltu, umístěné dle požadavků hos-
podářů na pozemcích, nejsou respektovány. Dopravní značení a přesaho-
vé zábradlí umístěné na hranici katastru k zamezení vjezdu automobilů je 
s úspěchem objížděno. Finanční prostředky, které budeme muset vyčlenit 
na nápravu tohoto stavu, budou jistě někde scházet. 
Poznámka: Trendem poslední doby je poukazovat, jak vše děláme špatně, 
že se máme učit za hranicemi. Myšleno západním směrem. Tam by si toto 
však nikdo nedovolil, nikoho by to ani nenapadlo. Nebylo by lepší zamyslet 
se a začít u sebe? Každý sám. Jednoduché, ale velmi účinné řešení.
Zemědělským znečišťovatelům vzkazujeme, že pohár trpělivosti již přetekl. 
Zaneřáděné ulice již nemíníme trpět a jejich úklid budeme důsledně kont-
rolovat a případně pokutovat.

Josef Král

Smrky na náměstí a v Poříčské ulici
V listopadu byly pokáceny poslední tři stříbrné smrky na náměstí. Stro-
my byly přestárlé, dle odborníků na nich byl proveden nešetrný zásah před 
deseti lety, kdy se budovalo parkoviště. Strom, na kterém byla vánoční svět-
la, přišel vichřicí o vršek. Současně byly pokáceny dva přerostlé stříbrné 
smrky u sokolovny.
Kácení stromů je v souladu s novou koncepcí náměstí. Studie nové podoby 
náměstí byla představena na Setkání rodáků. Všem, kteří se zúčastnili, se 
prezentace líbila.
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Nikdo se však nemusí bát, že na náměstí nebude vánoční stromek. Po vzoru 
jiných měst nyní budeme každoročně vánoční strom instalovat do připra-
veného otvoru v parčíku před Obecním domem.

Odpadové hospodářství
Co nového nám přinese nový rok �01�? Od ledna příštího roku se bude 
zdražovat kde co, takže víme, že své občany nepotěšíme, když jim sdělí-
me, že i svoz odpadů bude dražší. Sice Vám ještě nemůžeme napsat částku,  
o kterou se zvedne cena za vyvážení odpadů, ale ke zdražení určitě dojde.
Zde Vám předkládáme malý přehled loňského roku v příjmech a výdajích 
na odpadové hospodářství.
Městys zaplatil za: druhotný odpad 334.�00,-- Kč
 biologický odpad 8.640,-- Kč
 nebezpečný 33.553,-- Kč
 objemný 167.314,-- Kč
 komunální 786.854,-- Kč
 náklady sběrného dvora 
 a úklid odpadů v obci 5�0.000,-- Kč
Celkem městys zaplatil 1.850.561,-- Kč
Městys získal: za druhotné suroviny �76.39�,-- Kč
  3.400,-- Kč
 od občanů 758.049,-- Kč
Celkem městys získal 1.037.841,-- Kč
ROZDÍL mezi náklady a ziskem městyse za odpady činí 812.720,-- Kč.

Za letošní rok bude situace obdobná. Sami vidíte, že není možné každo-
ročně doplácet tak vysoké sumy za odpad. V příštím roce budeme pokra-
čovat v zavedených platbách za odpady, tzn. zakoupením svozové známky. 
V dalších letech budeme muset ale pravděpodobně tento systém změnit na 
platby na osobu. 
Pro podnikatele budou od 1. 1. �01� připraveny smlouvy, dle kterých jim 
bude po zaplacení určitého poplatku umožněno separovaný odpad (plasty, 
papír a sklo) ukládat do našich kontejnerů.

N. Šancová

Příprava chodníku v ulici Žďárecká
V závěru letošního roku budou ukončeny stavební práce v ulici Žďárecká. 
Úprava koryta řeky Metuje se přesune nad most u Hanušů, který byl Roz-
hodnutím o předčasném užívání uveden do provozu 10. října �011. Úřa-
du městyse se díky vstřícnému jednání paní Matoušové č.p. �9 podařilo 
připravit prostor pro pokračování nového mostního chodníku do ulice 
K Lípě. Při jednání o předčasném užívání mostu byl ze strany Policie ČR 
a SÚS Královéhradeckého kraje, a. s. vznesen požadavek na umístění svo-
didel podél koryta Metuje v ulici Žďárecká. Jejich požadavek je zdůvodněn 
ohrožením bezpečnosti silničního provozu – pádu vozidel do řeky. Toto 
rozhodnutí, ale značně omezuje pohyb chodců. Proto bylo na Zastupitel-
stvu městyse doporučeno řešit jejich bezpečnost výstavbou nového chodní-
ku v této lokalitě. 31. října �011 se na Úřadu městyse konala první schůzka 
s majiteli přilehlých nemovitostí k vzájemné výměně informací a požadav-
ků na zpracování projektové dokumentace chodníku. Představou úřadu je 
v roce �01� dovést přípravu stavby ke stavebnímu povolení a následně při 
včasné administraci v druhé půlce roku zahájit realizaci.
Dále se v rámci výstavby protipovodňových opatření pokračuje na rozdě-
lovacím objektu a mostu na Ostrovy. Ten bude v závěru roku uveden také 
do předčasného užívání. Provizorní příjezdová komunikace do této lokality 
bude odtěžena a k dokončení záchranného archeologického průzkumu se 
vrátí archeologové.

Josef Vondra, stavební technik

INVESTIČNÍ AKCE
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Vzpomínkové setkání
Už mnoho let se před „Dušičkami“ scházíme příbuzní z různých míst naší 
republiky před kostelem ve Velkém Poříčí, abychom společně prošli upra-
vený hřbitov a zapálili svíčky na hrobech našich nejbližších. Poté posedíme 
v některé z blízkých hospůdek u dobrého oběda, povídáme a vzpomínáme. 
Každý rok vidíme v Poříčí změny k lepšímu. Letos chválíme a obdivujeme 
krásně opravený Obecní dům a hezké náměstí. Škola - ta moudrá škola 
- s novou střechou a úpravou kolem budovy, vyrostla do krásy. Trošku 
je nám smutno z holých míst kolem řeky na „Dolejšáku“, kde se provádí  
v současné době protipovodňové opatření. Právě v těch místech jsme proži-
li nejvíce dnů našeho krásného dětství. I to se snad časem změní.
Letos nás sluníčko svými paprsky nezahřálo, ale společné odpoledne se 
vzpomínkami v Poříčí nás na duši hřeje.

Michaela Petříková, 
Únětice (Praha západ)

Moc Vám děkuji za zaslání Poříčského zpravodaje. Vždy, když se dozvím 
něco o Velkém Poříčí, tak mě to moc potěší. Taktéž mě potěšilo, když 
jsem se dověděla, že se bude konat Setkání rodáků. Již podruhé jsem se 
ho zúčastnila a setkala jsem se s mnoha kamarády z mého i bratrova mlá-
dí. Dost mě ale zamrzelo, když jsem prohlížela fotografie, doufám, že dost 
pozorně, ale třeba na léta kdy se stavělo ve Velkém Poříčí širokoúhlé kino 
jako první v okrese (přesně nevím, v které roce to bylo, mám dojem, že to 
bylo asi tak v roce 1959, ale nevím to přesně), se jaksi pozapomíná a tenkrát 
se taky udělalo něco pro Velké Poříčí, i když jsme patřili pod Hronov jako 
Hronov II. Z otevírání širokoúhlého kina mám ještě fotografie a my, žáci  
8. třídy, jsme se podíleli na jeho výstavbě tím, že jsme v čalounictví u pana 
Vyhana vyráběli kostky potažené koženkou, kterými se obkládaly stěny 
kina. Také se vystavěla smuteční síň u kostela, to už bylo asi v roce 1966-67. 
Nezapomínejte, že i v těchto letech někdo něco pro obec udělal a podílel se 
na jejím zvelebení. Jsem rodačka Velkého Poříčí, i když již 45 let žiji jinde, 
tak na Velké Poříčí nikdy nezapomenu. Stále se tam ráda vracím, i když tam 
již nikoho nemám, jelikož mi rodiče i bratr zemřeli. Doufám, že se dožiji 
dalšího Setkání rodáků a potěším se s přáteli, se kterými se ráda setkám. 
Přeji Vám dost sil a financí na další zvelebování Velkého Poříčí. 

S pozdravem Hanka Moravcová - Valenová.

To byl nápad!
Jsem Pražák a tiše závidím těm, kteří bydlí blízko městyse Velké Poříčí. 
MAJÍ TAM TOTIŽ MLÉKOMAT. Manželé Lofovi šli do rizika a pro své 
spoluobčany tento přístroj pořídili.
Když jedu na chalupu, naberu mléko a pak si už pochutnávám. Rohlík 
a hrnek mléka – večeře mého mládí. Pudink z tohoto mléka nemá chybu. 
A když ho necháme zkysnout a pak vykapat, máme tvaroh jedna báseň!
Už se těším, až se na chalupu přestěhujeme. Pak budu stálý odběratel.

P. Mikulecký

Vážení spoluobčané,
připravuje se vydání nástěnného kalendáře našeho městyse Velké Poříčí ve 
formátu A3.
Od starosty Ing. J. Krále jsem obdržel z depozitu městyse řadu starých 
snímků, které jsem procházel a vybral historické snímky objektů i loka-
lit, které buď už neexistují, nebo se podstatně změnily. Tyto snímky potěší 
každého pamětníka i rodáka, ale budou zajímavé i pro mladší generace 
občanů, kteří uvidí, co se během celého století u nás změnilo.
Vybrané snímky jsem ještě doprovodil textem, který bude uveden na 
posledním listu. 
Kalendář bude graficky zpracovávat a tisknout SŠPTP Velké Poříčí. Oceňuji 
dobrou spolupráci s ředitelem školy Mgr. R. Volhejnem, p. O. Beznoskou, 
který snímky skenoval, a sl. E. Křížkovou, která kalendář výtvarně zpraco-
vává pro tisk. Tento kalendář pro rok �01� je koncipován jako dvouměsíč-
ní. Kalendář bude možno zakoupit na úřadu městyse, který podá v pravý 
čas všem zájemcům bližší informace.

Ve Velkém Poříčí 15. listopadu �011
Václav Cvejn, kronikář městyse 

AUTOMAT NA MLÉKO
Ve Velkém Poříčí na náměstí 

v prostorách foyer školní jídelny

• Přístup 24 hodin denně
• Cena za litr 15 Kč

• Možnost stáčení do vlastních nádob

AKTUALITY
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Slavíme Vánoce ve správný den?
Opět budeme slavit Vánoce, i když je také pravdou, že stále více lidí už 
Vánoce slavit přestává a raději letí někam na dovolenou k jižním mořím. Je 
to z velké části proto, že tradice Vánoc jim mnoho neříká. Před Vánocemi 
se také vždy oživují diskuse o tom, zda je pravdivý příběh o narození Ježí-
še Krista. O tom jsem na tomto místě psal před dvěma lety. Že tedy Ježíš 
Nazaretský skutečně žil, že je to opravdu historická postava. Dokladů je 
pro to víc než dost. Nejen křesťanské spisy Nového Zákona, ale pohanští 
historikové a kronikáři svědčí o tom, že Ježíš žil v tehdejší Palestině, že byl 
ukřižován v době římského prokurátora Pontského Piláta a že se brzy zača-
lo šířit společenství křesťanů. Tyto zprávy pocházejí často už z 1. století, 
takže jsou naprosto věrohodné, a proto ani odpůrci a nepřátelé křesťanů 
tehdy vůbec nepochybovali o existenci Ježíše Krista. Tyto pochybnosti se 
ani později téměř neobjevovaly a i dnešní historikové přijímají historicitu 
Ježíšovu jako naprostou samozřejmost.  
Jiné je to ale s názorem na to, kdy se Ježíš vlastně narodil. Zde se dodnes 
názory rozcházejí. Pokud jde o rok narození, tam dnes víceméně panuje 
shoda, že to se událo asi 4 až 6 let před počátkem našeho letopočtu. To je 
trochu zvláštní, protože náš letopočet byl vytvořen tak, že jeho počátkem 
je právě narození Krista. K posunu došlo tím, že mnich Dionysius Exiguus, 
který v raném středověku tento letopočet vytvořil (dříve se používalo počí-
tání roků od založení Říma), se o několik let zmýlil. Onen rok lze odvodit 
ze zprávy v Písmu (Lukáš �,1-�), kde se hovoří o tehdejších panovnících 
Říma a Sýrie a o konání sčítání lidu v tehdejším Judsku. 
Větší kontroverze probíhají ohledně data Ježíšova narození. Mnozí jste 
možná viděli film s německým názvem Zeitgeist. Tam se tvrdí, že Ježíš 
nikdy neexistoval a že křesťané Ježíšův příběh „opsali“ z jiných starově-
kých náboženství a mýtů. Motiv narození boha z panny se prý vyskytoval  
i v egyptských, řeckých, perských a jiných mýtech. Podobně není nový 
motiv smrti boha a jeho vzkříšení. I datum Kristova narození má být 
podobně převzaté, toto datum narození se prý už vztahovalo ke zrození 
několika mytických postav. Křesťané tedy prý vzali různé dávné nábožen-
ské příběhy a z nich vytvořili příběh Ježíšův. Film např. tvrdí, že život Ježí-
šův odpovídá egyptskému mýtu o bohu Horovi. Vůbec to ale není pravda. 
Podle starých Egypťanů se Hor nenarodil �5. prosince z jakési panny Meri, 
nýbrž jej zplodila bohyně Eset. Řecký Dionýsos se také podle pověstí nena-
rodil z panny, ale z Diova boku, byl rovněž bohem, nemohl tedy zemřít  
a být vzkříšen atd.
Onen film stojí z velké části na tom, že datum �5. prosinec se vyskytuje 
jako datum zrození různých dřívějších pohanských božstev. A že si tedy 
křesťané toto datum také přisvojili. Ostatně každoročně se vždy okolo 
Vánoc objevují názory, že to jsou vlastně pohanské svátky Slunovratu, a že 
křesťané toto datum jakoby „ukradli“, aby lid odvrátili od slavení dřívějších 
svátků. Ani to není pravda. Různé pohanské svátky se nekonaly �5. 1�., ale 
vždy o několik dní dříve.
Představa, že Vánoce mají pohanský původ, se začala šířit až někdy v 17. stol. 
anglickými protestantskými puritány, příčinou byl vzdor vůči katolické 
Církvi. Ona prý vymyslela ten datum Vánoc, ona slaví vlastně pohanský 
Slunovrat, ona prý pošpinila původně „čisté křesťanství“. Proto tito puri-
táni na svých územích Vánoce zakázali. Podobně dnes Svědkové Jehovovi, 
jak asi víte, odmítají jakkoli slavit Vánoce. Nemají doma stromeček, nemají 
dárky. Jejich děti se nesmějí účastnit vánočních oslav.
 K tomu můžeme říci, že zmiňované slavení Slunovratu nebylo nijak roz-
šířeným zvykem. V našich zemích se spíše slavil až konec zimy. Až když 
začaly tát ledy, nastal důvod k nějakému slavení. Ve starém Římě se zase 
slavily tzv. svátky Saturnálií. Byly to velice nevázané a hlučné svátky, byla to 
jakási připomínka dávných zlatých časů. Ovšem tento svátek připadal ne na 
dnešní �5. prosinec, ale už na 17. prosinec a končil nejpozději �3.1�. 
Nejčastěji se pak tvrdí, že křesťané použili pro své Vánoce římský svátek, 
který se slavil �5. prosince, svátek Zrození nepřemožitelného Slunce. Zave-
dl jej císař Aurelián r. �47 po Kristu. Donedávna se pak říkalo, že křesťané 
začali slavit Vánoce až dlouho potom, znali jsme zmínky o slavení Vánoc 
až z r. 336. Do světového kalendáře se pak Vánoce dostaly r. 354. Ovšem 
historikové v nedávné době nalezli doklady pro to, že křesťané slavili Naro-

zení Krista �5. 1�. už dlouho předtím, už v dobách pronásledování. Máme 
záznamy o tom, že na Východě a v severní Africe slavili křesťané Váno-
ce �5. 1�. již r. �04. Píše o tom kněz sv. Hippolyt. Totéž datum pak uvádí  
i římský historik Sextus Iulius Africanus ve svém díle Chronografiai z roku 
��1 a spisech De pascha computus, které se dochovaly mezi spisy kartagin-
ského biskupa sv. Cypriána, z roku �43. Takže podle některých historiků je 
to vlastně naopak. Ve 3. století se rychle šířilo slavení křesťanských Vánoc, 
a proto tedy císař zavádí svátek Zrození boha Slunce, aby tyto křesťanské 
svátky potlačil. 
Ovšem proč vlastně křesťané začali slavit Vánoce �5. 1�.? Je to nějaké 
náhodné datum? Vybrali starověcí křesťané nejtemnější dny právě proto, 
že Kristus je tím pravým světlem, které přemáhá temnoty tohoto světa? 
Anebo je to skutečné datum Kristova narození? Zdá se, že správná je ta 
poslední možnost. 
Starokřesťanské spisy spojují Kristovu smrt s jeho početím a se stvořením 
světa. Týká se to dne �5. 3., který přichází devět měsíců před Ježíšovým 
narozením. O tom svědčí velikonoční promluva biskupa Melitona ze Sard 
už z �. století a stejně i jiné spisy tehdejší doby. Zde tedy můžeme číst: „Jak 
obdivuhodná a Božská je Pánova prozřetelnost, že v onen den, kdy bylo 
stvořeno Slunce, přišel na svět také Kristus.“ Přesné důvody a prameny této 
tradice už bohužel neznáme. 
Existuje ale jiná, také velmi stará tradice, která předávala datum zjevení 
archanděla Gabriela v Jeruzalémském chrámě (Lk 1,8), který Zachariášovi 
oznámil, že se mu narodí syn, tedy Jan Křtitel (ten je podle Nového Záko-
na právě o 6 měsíců starší než Ježíš). Písmo to neříká, ale máme doklady  
o tom, že křesťané si předávali informaci o tom, že se tato událost stala na 
den smíření, který židé dodnes slaví 10. dne měsíce tišri, což je vždy někdy 
na přelomu září a října. No a tím pak padne, to už podle údajů z Lukášova 
evangelia, datum Vánoc právě na konec prosince. 
Velice důležitá fakta pak máme díky dokumentům z kumránských jeskyní 
od Mrtvého moře, které byly objeveny r. 1947. Objev učinil nikoli křesťan, 
ale žid, docent Talmon z Jeruzalémské univerzity. Týká se také Zachariáše. 
Sv. Lukáš píše, že byl knězem z Abiášovy kněžské třídy a dále, že když jed-
nou byla na řadě jeho třída a on vykonával před Bohem službu, zjevil se mu 
archanděl Gabriel a oznámil mu, že navzdory vysokému věku budou mít  
s Alžbětou syna. Podle anděla mu dají jméno Jan. Ve starém Izraeli byli 
kněží rozděleni do �4 tříd a střídali se podle neměnného pořádku při chrá-
mových obětech dvakrát do roka. Věděli jsme, že Zachariášova kněžská 
třída, totiž Abiášova, byla osmá. Ale nikdo nevěděl, kdy měla službu 
v chrámě. Až nyní se podařilo studiem svitků z Kumránu zjistit ono pořadí, 
našel se rozpis těchto chrámových služeb. Potvrdila se velmi stará tradice 
křesťanů v Jeruzalémě, kteří slavili svátek Zvěstování Jana Křtitele ve dnech  
�3. - �5. září. Tak tedy, co se zdálo být jen jakýmsi zbožným mýtem, nabývá 
náhle skutečných obrysů! V září tedy anděl Gabriel promlouvá k Zachariá-
šovi. Evangelista Lukáš pak upřesňuje: „Když skončily dny jeho služby, vrátil 
se domů. Po těch dnech jeho žena Alžběta počala“ (Lk 1,�1). Na �5. března, 
po šesti měsících, pak připadne Zvěstování Páně, tedy početí Krista. Anděl 
totiž Panně Marii říká: „I tvá příbuzná Alžběta počala ve svém stáří a je už  
v šestém měsíci“. Po třech měsících pak máme narození Jana Křtitele; Cír-
kev je slaví �4. června. A konečně po šesti měsících dospíváme k datu naro- 
zení Ježíše. Je to �5. prosinec – devět měsíců od �5. března. Ten den tedy 
nebyl stanoven náhodou. Neměl nic dočinění s pohanskými svátky.  
Můžeme si tak být jisti, že první katoličtí apologeti - obhájci víry a církevní 
otcové, kteří žili velmi blízko době apoštolů, si byli plně vědomi dat sou-
visejících s narozením Našeho Pána. Měli po ruce všechny historické pra-
meny a nedovolili by, aby jakákoliv lež byla zavedena do katolické liturgie. 
Tradice Vánoc tak zřejmě sahá až do apoštolských dob. Pro doplnění ještě 
můžeme uvést, že ještě daleko lépe pak máme doloženo datum Kristovy 
smrti – velmi pravděpodobně to bylo 3. dubna roku 33.
Nakonec můžeme dodat, že s dobou narození Krista se shodovala a dodnes 
shoduje židovská slavnost Posvěcení Jeruzalémského chrámu. Tento svátek 
časové shody s křesťanskými Vánocemi se zčásti shoduje i svou teologií, 
na což nedávno poukázal papež Benedikt XVI. Chanuka, či slavnost svě-
tel, byla ustanovena na památku opětovného posvěcení chrámu po jeho 
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znesvěcení antisemitskou řeckou vládou Antiocha IV. Epifana. Židovské 
povstání ale zvítězilo a chrám byl znovu posvěcen roku 164 př. Kr. Došlo 
přitom k zázraku. Rozžatému sedmiramennému svícnu vydržela malá 
nádobka oleje, která se tehdy v poničeném chrámu našla, celých osm dní 
než mohl být posvěcen olej nový. To bylo považováno za znamení návratu 
Boží přítomnosti do chrámu. 
Je to vlastně i poukaz na narození Spasitele, které není ničím jiným než 
příchodem Boha do jeho pravého a skutečného chrámu – do lidského těla  
i do celého světa. Celý svět, celé lidstvo se stává Bohu blízké. V Janově evan-
geliu je dokonce možné najít ozvěnu této souvislosti. Ježíš zde přichází do 
chrámu právě v den slavnosti jeho Posvěcení. A tehdy zde sám o sobě říká, 
že jej „Otec posvětil a poslal na svět“ (Jan 10, 36). On také o sobě říká: „Já 
jsem světlo světa“ a také: „věřte v to světlo, abyste byli syny světla“ (1�,36). 
I k nám tedy o Vánocích přichází poselství, že na svět přišlo světlo, které 
žádná temnota nemůže pohltit. Pán nás z Betlémských jeslí i z kříže vyzývá: 
„i vy buďte syny a dcerami světla, ani vás ať nepřemůže žádná temnota hří-
chu, nevěry, beznaděje. Já jsem s vámi po všechny dny, až do skonání světa“ 
(Mt �8). Jen on sám tedy může být zárukou onoho radostného a pokojného 
poselství Vánoc. 
 K přání takového prožití Vánoc se připojuje i P. Jaroslav Jirásek, duchovní 
správce Římskokatolické farnosti Velké Poříčí
Zpracováno zčásti podle článku historika P. Davida Vopřady

Zveme také na vánoční bohoslužby do kostela Navštívení P. Marie  
ve Velkém Poříčí
24. 12. ve ��.00 Slavnost Narození Páně
25. 12. v 10.00 Boží Hod vánoční
26. 12. v 10.00 svátek sv. Štěpána
1. 1. v 10.00 Nový rok, Slavnost P. Marie Matky Boží

Historické snímky

1. Stavba mostu „U zrcadla“ v roce 1924. V pozadí Maršíkův dům.

Vítání občánků
V sobotu 1�. listopadu �011 jsme v sále Obecního domu přivítali nové 
občánky Velkého Poříčí.
Paní místostarostka Mgr. Nataša Šancová přivítala a obdarovala drobnými 
dárečky šest holčiček a devět chlapců.

Nikol Vítková 8. 3. �001
Vojtěch Berger 9. 3. �011
Jakub a Ondřej Bittnerovi 4. 4. �011
Samuel Bogdan 15. 4. �011
Adam Hrádek �6. 4. �011
Anna Matoušková �8. 5. �011
Vojtěch Němec 4. 6. �011
Natálie Skálová 13. 7. �011
Kateřina Marková 14. 7. �011
Šárka Staňková 13. 8. �011
Jan Draboň 3. 9. �011
Jan Sagner 5. 9. �011
Tomáš Nejman �0. 9. �011
Nela Macháčková 1. 10. �011

Slavnostní přivítání proběhlo za hudebního doprovodu Mgr. Josefa Vla-
cha, vystoupily děti z MŠ Velké Poříčí pod vedením učitelek paní Baštové  
a paní Tiché. Našim novým občánkům i jejich rodičům přejeme hodně 
zdraví.

Svatební obřad
V sobotu 1�. listopadu �011 v obřadní síni Obecního domu byli oddáni 
paní Jitka Mottlová a pan Vladimír Ježek.
Novomanželům přejeme do dalších let hodně lásky, štěstí, zdraví a vzájem-
ného porozumění.

Petra Merklová

Až nás bude bolet zub
Rozpis služeb stomatologické lékařské pomoci okresu Náchod 
na prosinec �011 a leden �01�
Ordinační hodiny: sobota, neděle a svátek 8–12 hod.
 3.–4. 1�.  MUDr. Renata Čábelková, Jiřího z Poděbrad 937,Hronov
 10.–11. 1�. MUDr. Blanka Filipová, Komenského 10, Nové Město n. M.
 17.–18. 1�.  MUDr. Blanka Grummichová, Studnice 31
 �4. 1�.  MUDr. Helena Ansorgová, Sokolská 317, Červený Kostelec
 �5. 1�.  MUDr. Renata Čábelková, Jiřího z Poděbrad 937, Hronov
 �6. 1�.  MUDr. Alena Zdražilová, Denisovo nábřeží 665, Náchod
 31. 1�.  MUDr. Blanka Hulánová, Náchodská 145, Stavostroj,   
  Nové Město nad Metují
 1. 1.  MUDr. Blanka Hulánová, Náchodská 145, Stavostroj,   
  Nové Město nad Metují
 7.–8. 1.  MUDr. Milan Hýbl, Hálkova 367, Náchod
 14. -15. 1.  MUDr. Vlasta Hýblová, Hálkova 367, Náchod2. Objekt Konsumní jednoty čp. 71, dnes firma EKOS
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Koncert Jaroslava Hutky
Páteční večer se sešli příznivci folkového písničkáře, aby společně zavzpo-
mínali na dobu pádu komunismu a potěšili se známými i méně známými 
písněmi pana Jaroslava Hutky. Atmosféra na koncertu byla plná pohody, 
pan Hutka vkládal mezi své písně životní příběhy z doby minulé i součas-
né, zazpíval nám i několik písní, které složil ve Francii, a svěřil se nám se 
svou vášní – sběrem zkamenělin. I přes drobné zpoždění se koncert vydařil  
a doufám, že v něm každý z posluchačů našel střípek potěšení a vzpomí-
nek.

Kateřina Šrůtková

Podzim v knihovně
Letošní podzim jsme v knihovně nezaháleli, paní knihovnice pro děti  
1. a �. ročníků ZŠ Velké Poříčí připravila povídání na téma Ferda Mrave-
nec a jeho přátelé. Akce se konala k příležitosti výročí narození spisovate-
le Ondřeje Sekory (�5. 9. 1899). Součástí programu byla kromě povídání  
a četby (četla nejenom paní knihovnice, ale i dětí) soutěž o nejhezčí obrá-
zek z díla Ondřeje Sekory. Děti malovaly nejvíce Ferdu Mravence, dále 
Berušku, hlemýždě, brouka Pytlíka a další. Nejhezčí práce byly odměněny 
malým plyšákem a každé dítě dostalo za snahu sladkou odměnu. 
Pro seniory proběhl 1. ročník počítačového kurzu “Základy práce s počí-
tačem“. Celkem se akce zúčastnilo 14 seniorů, kurzy probíhaly každé úterý 
od 8.00 do 1�.00 hodin v malých skupinkách. Kurz byl oficiálně zakončen 
�5. 10. �011, nicméně účastníci tohoto kurzu uspořádali 15. 11. ještě nefor-
mální schůzku ve Staročeské restauraci. Co vše bylo obsahem kurzu? Do 
čtyř vyučovacích hodin bylo nutné vybrat to nejdůležitější – na první hodi-
ně jsme se seznámili s počítačem a jeho příslušenstvím, na klávesnici jsme 
se učili velká písmena, používat českou i anglickou klávesnici, umět napsat 
zavináč, vysvětlili si pojmy hardware, software atd. V průběhu druhé a třetí 
hodiny jsme se naučili pracovat s textovým editorem, naučili jsme se vytvá-
řet vlastní soubor a vlastní složku, formátovat text, kopírovat text s obráz-
kem a upravovat obrázek. Poslední hodinu jsme věnovali mailové komuni-
kaci – zřízení e-mailu, odesílání zpráv – jednoduchých nebo s obrazovou 
přílohou a také práci s adresářem.

Doufám, že všem účastníkům přinesl kurz nové poznatky, které budou 
aktivně využívat k dalšímu sebevzdělávání. Vzhledem k úspěšnosti akce se 
plánuje na příští rok další počítačový kurz. 

Kateřina Šrůtková

Nové knihy v knihovně
Bud Spencer& Terence Hill. Marco Bertolino
Čas odpouštění. Táňa Kubátová
Český sen. Oldřich Knitl
Kronika rodu Andělů z Ronovce. Emil Anděl
Kukla motýla. HeatherTerrell
Lásky a sňatky Habsburků, Bože, dej, aby štěstí trvalo“ : milostné příběhy 
a události kolem sňatků habsburského rodu. Gabriele Praschl-Bichlerová
Mafie v Praze.Viewegh Michal
Maskot roty. Tilemann Walter
Mrazivé světlo. Yrsa Sigurdardóttir
Nevěra po americku. Martina Formatová
Okultní povídky. Jelena Petrovna Blavatskaja
Ostrý střih. Sandra Brown
Ozvěna. Zora Beránková
Paganiniho smlouva. Lars Kepler
Pavouk v síti. Magda Váňová
Povolání textařka v důchodu. Jiřina Fikejzová
Řeka padající z nebe (cestopis). Ludmila Keleová
Tajemství Rosslynské kaple a svatý grál. Mark Oxbrow
Tajemství turínského plátna. Miroslav Žák
Tao proti stresu: tři snadné cesty. StuartAlveOlson
Temný měsíc. John Sandford
Tragický osud spisovatelky Simony Monyové. Michaela Košťálová
Velká holka. Danielle Steel
Známé tváře bez svatozáře. Luboš Nečas

Pro děti a mládež
Adventní čas. Dagmar Šottnerová ■ Letopisy Narnie – 7 dílů. C. S. Lewis
■ Čarodějův synovec ■ Lev, čarodějnice a skříň ■ Kůň a jeho chlapec
■ Princ Kaspian ■ Plavba Jitřního Poutníka ■ Stříbrná židle ■ Poslední bitva

KULTURA

Vánoční posezení pro seniory
Zveme naše drahé seniory na tradiční vánoční posezení, 

které proběhne 14. 12. 2011 od 17 hodin 
v sále Obecního domu. 

Před setkáním (v 16.30 hod) se můžete těšit 
 na zpívání dětí z MŠ u vánočního stromu na náměstí. 
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Profesionální hasiči oslavili 40 let od svého založení
V pátek 11. listopadu �011 se sešli ve společenském sále Obecního domu 
ve Velkém Poříčí profesionální hasiči z Hasičského záchranného sboru 
náchodského okresu, aby si na slavnostním setkání připomněli čtyřicá-
té výročí založení „Profesionálního hasičského sboru“. Na oslavu přijala 
pozvání i řada vzácných hostů, mezi nimiž byl i generální ředitel HZS ČR 
gen. Miroslav Štěpán, ředitel HZS Královéhradeckého kraje František Men-
cl, starosta Náchoda Jan Birke, a starosta Velkého Poříčí ing. Josef Král, 
na jehož katastrálním území sídlí centrála HZS náchodského okresu. Na 
úvod ředitel územního obvodu Náchod Jan Adamec seznámil všechny, ale 
zejména mladší kolegy, se čtyřicetiletou historií, která provázela sbor od 
jeho počátků přes problémy s budováním kvalitního zázemí a také s tím, 
jak probíhalo postupné vyzbrojování moderní technikou, která dnes již 
neslouží pouze k  likvidaci požárů, ale významně se používá při likvidaci 
živelných pohrom a dopravních nehod. 
Po seznámení s historií přišlo na řadu slavnostní předávání ocenění, kdy 
si déle sloužící členové HZS převzali z rukou generálního ředitele HZS ČR 
Miroslava Štěpána a ředitele HZS Královéhradeckého kraje Františka Mencla 
medaile za věrnost, které je možné získat po odsloužení daného počtu roků 
u sboru. 
Potom všichni přítomní hosté poděkovali příslušníkům sboru za jejich 
výborné výsledky při zásazích a prevenci a jejich ochotu i ve špatných 
časech pracovat s plným nasazením. Svou možnou podporu přislíbili i sta-
rostové Náchoda a Velkého Poříčí. 
Po ukončení slavnostního setkání se všichni přemístili do hasičské zbroj-
nice, kde bylo připravené pohoštění a promítaly se zde filmy ze zásahů 
v minulých letech. Pro většinu to byla i příležitost k přátelskému posezení  
a popovídání si, jelikož během roku se díky střídajícím se službám nemají 
možnost setkat. 

Jiří Mach

Kulturní akce v blízkém okolí
Koncerty

1. 1�. �011
Vánoční koncert – Ema Hubáčková
Náchod, kostel sv. Vavřince
Více informací na www.mestonachod.cz

6. 1�. �011 
Adventní charitativní koncert Z. Stirská a Gospel Time
Police nad Metují, kostel Nanebevzetí Panny Marie
Více informací na www.policko.cz

7. 1�. �011
Schola Gregoriana Pragensis - Adventní koncert
Náchod, kostel sv. Vavřince
Více informací na www.mestonachod.cz

8. 1�. �011 
Vánoční koncert Skupina Javory + Ulrychovi
Červený Kostelec, Divadlo J. K. Tyla
Více informací na www.cervenykostelec.cz

16. 1�. �011 
Vánoční koncert Václava Hybše
Police nad Metují, Kolárovo divadlo
Více informací na www.policko.cz

18. 1�. �011 
Vánoční koncert pěveckého sboru Hron
Náchod, kostel sv. Vavřince
Více informací na www.mestonachod.cz

Akce pro děti

4. 1�. �011 
Mikulášská v Hronově
Hronov, Jiráskovo divadlo
Více informací na www.mestohronov.cz

9. 1�. �011 od 15 hodin
Vánoční sněhánky. Zábavné odpoledne pro děti s M. Dolinovou
Náchod, náměstí T. G. M. 
Více informací na www.mestonachod.cz

10. 1�. �011 
Jak se léčí strašidla aneb krákorání na Krákorce
Premiéra pohádky DS Na tahu.
Červený Kostelec, Divadlo J. K. Tyla
Více informací na www.cervenykostelec.cz

�5. 1�. �011 
Živý betlém
Hra o narození Ježíše Krista s živými postavami a zvířátky
Náchod, Masarykovo náměstí
Více informací na www.deckonachod.cz

Akce pro příznivce turistiky

1. 1�. �011 
Nový Zéland – zimní putování po ostrovech přírodních superlativů
Leoš Šimánek
Hronov, Jiráskovo divadlo
Více informací na www.mestohronov.cz

�. – 4. 1�. �011 
48. ročník Zimního táboření na Hvězdě
Broumovské stěny, Hvězda
Více informací na tel. 606 631 470, email: scholz.petr@tiscali.cz

18.1�. �011 
Za ohřátou medovinou
Tradiční turistická akce pro příznivce Jestřebích hor
Úpice, KČT
Více informací na www.upice.cz
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31. 1�. �011 
Silvestrovskej vejšlap k Čertově skále
Police nad Metují
Více informací na www.policko.cz

Jiné akce

1. – 4. 1�. �011 / 9 – 16 hod
Advent v Ratibořicích
Adventní a vánoční zvyky na náchodském panství ve �. pol. 19. stol.
Česká Skalice, Zámek Ratibořice
www.zamek-ratiborice.cz

3., 10., 17. 1�. �011
Vánoční trhy
Police nad Metují
Více informací na www.policko.cz

17. 1�. �011 
Vánoce pro zvířátka
Záchranná stanice pro handicapovaná zvířátka.
Jaroměř, ČSOP
Více informací na www.jaromer-josefov.cz

Ježečkovo jablíčkování
Ve druhém říjnovém týdnu probíhalo na naší školce Ježečkovo jablíčkování. 
Jablíčka jsme kreslili, modelovali, naučili se o nich říkadla, různé hry, třeba 
tu Na ovocné knedlíky.
Na středeční odpoledne jsme pozvali rodiče. Ti se svými dětmi plnili pět 
úkolů, za každý splněný úkol dostali obrázek jablíčka jiné barvy. Mezi úkoly 
bylo přenášení jablíček na lžíci, slalom s jablíčkem, vyhledávání v hrnci 
plném předmětů podle hmatu, výtvarná činnost a také příprava zdravé 
dobroty.
Po nasbírání pěti obrázků čekalo na soutěžící pohoštění, které tentokrát 
připravily maminky. Všichni si pochutnali na buchtách, koláčích, závinech, 
cukroví, dortech a dalších pochoutkách, které byly upečeny z jablíček.
Moc děkujeme maminkám za dobroty. O tom, že se jim povedly svědčí to, 
s jakou chutí je děti snědly. Za sponzorský dar děkuje také třída Žabiček 
paní Hejnové.
Obrázky z akce jsou k nahlédnutí ve fotogalerii na www.ms-velkeporici.
webnode.cz
Na závěr už zbývá jen popřát všem krásné a spokojené Vánoce, hodně 
zdraví a úspěchu v novém roce 2012.

Za mateřskou školu Radka Nováková

ŠKOLY MĚSTYSE

ZUŠ Hronov
Z výroční zprávy za školní rok 2010/2011
Ve školním roce �010/�011 Základní umělecká škola Hronov (dále jen ško-
la) pokračovala ve své snaze o naplňování svého poslání vyplývajícího ze 
zřizovací listiny, školského zákona, vyhlášky o ZUŠ a dalších souvisejících 
předpisů a dokumentů. Zároveň se snažila profilovat jako škola, jež usiluje 
o vytvoření vztahu svých žáků k umění, klade důraz na spolupráci mezi 
žáky i mezi pedagogy při tvůrčích aktivitách, dbá na praktické využití 
výsledků práce  pro kulturní život Hronova a na otevřenost školy vůči všem 
žákům s vážným zájmem o umění. Škola také nabízí výuku na hudební 
nástroj (housle, klavír) a výuku cizího jazyku (anglický, německý a ruský 
jazyk).
Ani ve školním roce �010/�011 nebylo zahájeno pokračování rekonstrukce 
budovy, škole schází především prostory pro výtvarný obor a koncertní sál. 
Počet žáků školy se v posledních letech stabilizoval na počtu cca 300. Na 
hudebním oboru studuje okolo �50 žáků, na tanečním a výtvarném se 
počet pohybuje okolo �0. V hudebním oboru bylo vyučováno hře na bary-
ton, hoboj, housle, klarinet, klávesy, klavír, kytaru, lesní roh, příčnou flétnu, 
saxofon, tenor, trubku, tubu, violu, violoncello, zobcovou flétnu, zpěv a sbo-
rový zpěv. Největší zájem je o hru na klavír (50 žáků) a sborový zpěv (40).
Ve školním roce �010/�011 škola organizovala nebo se podílela na 91 kon-
certech, vystoupeních, soutěžích, přehlídkách nebo výstavách, z toho se 38 
akcí uskutečnilo v Hronově. Nejvíce se na akcích podílel Dechový orchestr 
mladých při ZUŠ Hronov, Pěvecký sbor ZUŠ Hronov, Komorní orchestr 
ZUŠ Hronov a Žesťová harmonie. 
Mezi největší úspěchy v soutěžích ve školním roce �010/�011 lze považovat 
�. cenu v mezinárodní interpretační soutěži Junior �011 ve hře na lesní roh, 
návrh na postup do celostátního kola přehlídky dětských skupin scénické-
ho tance Kutná Hora �011, 3 umístění v krajském kole soutěže ZUŠ ve hře 
na klavír a účast v celostátním kole soutěže Karlovarský skřivánek. 
Ve školním roce �010/�011 proběhlo na škole několik kontrol (např. Čes-
ká školní inspekce, Město Hronov, Okresní zpráva sociálního zabezpečení 
v Náchodě atd.). Kontroly nezjistily žádné závažné nedostatky.
Škola podala jednu žádost o dotaci na Královéhradecký kraj – na zajiště-
ní oblastního kola soutěže Karlovarský skřivánek. Žádost byla úspěšná, 
na tuto akci škola obdržela dotaci ve výši 7.�77 Kč. Na provoz školy vedle 
zřizovatele, jímž je Město Hronov, přispívají Velké Poříčí a Stárkov. V roce 
�010 to bylo 60.000 Kč a 3.160 Kč, v letošním roce 55.000 Kč a 3.47� Kč. 
Je dobré zdůraznit, že přispívají naší škole dobrovolně, nikoli ze zákonné 
povinnosti. Škola si takovéhoto přístupu velmi váží. 
Celkově lze školní rok �010/�011 hodnotit jako úspěšný.
Výroční zpráva je ke stažení na http://www.zushronov.cz/ke-stazeni/vyroc-
ni-zpravy 

SRPDŠ při ZUŠ Hronov
Sdružení rodičů a přátel dětí a školy při ZUŠ Hronov (dále jen Sdružení) 
je nepolitickou zájmovou organizací, zastupující zájmy žáků studujících na 
ZUŠ Hronov a jejich zákonných zástupců. Hájí a prosazuje jejich vzdělává-
ní a výchovu, všestranný rozvoj jejich osobnosti a podmínky pro jejich plné 
uplatnění v životě společnosti.
Činnost Sdružení je zaměřena na koordinaci a sjednocování výchovného 
působení rodiny, školy a dalších výchovných institucí a na účinnou dobro-
volnou pomoc škole při plnění jejího poslání, především při organizačním 
a finančním zajištění mimoškolních akcí.
Ve školním roce �010/�011 se Sdružení podílelo na organizačním a finanč-
ním zajištění 15 akcí. Na ně Sdružení přispělo po odečtení výnosů z akcí 
částkou 33.�13 Kč. Podrobnosti o hospodaření Sdružení naleznete na 
http://www.zushronov.cz/srpds/ke-stazeni.
Sdružení obdrželo sponzorské dary fyzických i právnických osob zejména 
ve prospěch Dechového orchestru mladých (financován především kon-
certní zájezd do Chorvatska) a tanečního oboru v celkové výši 31.000 Kč. 
od následujících dárců:
SMART-TEC s.r.o., Velké Poříčí; Nadační fond Zdeňky Horníkové, Náchod; 
Wikov MGI a.s.; MUDr. Ludvík Neoral, Police nad Metují; Radomír Pech – 

Zveme všechny občany na tradiční 

VÁ N O Č N Í  C I N K Á N Í
které se uskuteční ve středu 14. prosince 2011 na náměstí městyse. 

Průvod se zvonečky a světýlky vyjde od MŠ v 16 hodin.
Zpívání pod vánočním stromem začíná v 16.30 hod. 

K vytvoření té správné předvánoční atmosféry a pro zahřátí 
bude podáván čaj a svařené víno.



10

HYNEK, Hronov; Ing. Jiří Lenfeld, Hronov; ELTYM HRONOV, spol. s.r.o.; 
Tomáš Jirmann, Hronov; LIŠKA Stavební společnost, Velké Poříčí; Účet-
nictví Marcela Bednářová, Náchod; Alena Lemfeldová, Hronov; Michal 
Jirman, autobazar, Dolany; Pavigo s.r.o.; 3DLiving.cz, Petr Jirásek, Hronov; 
Ditava, batikovaná móda. 
Všem dárcům srdečně děkujeme.

Sraz rodáků
V sobotu 10. 9. �011 se konal ve Velkém Poříčí Sraz rodáků. Během dne 
proběhla řada kulturních a společenských akcí, na kterých se podílela také 
naše škola. Od 9:30 h hrál na podiu na náměstí Dechový orchestr mladých, 
odpoledne po 14. hodině se představily na stejném místě pěvecké sbory 
naší školy – Brumbambulata zahrála Čertovskou pohádku a po nich starší 
Brumbambule přednesla svůj repertoár. Ve Společenském sále Obecního 
domu byla také instalována prezentace našeho výtvarného oboru.

Vystoupení PS na koncertě k 150. výročí 
založení pěveckého sboru Hron
V sobotu 15. října �011 se v náchodském Beránku konal slavnostní kon-
cert k 150 letům založení pěveckého sboru Hron. Na tuto oslavu sborové-
ho zpěvu byl vedle Sborečku Jiráskova gymnázia, pěveckého sboru Kácov 
z Nového Města nad Metují a pěveckého sboru z polské Kudowy pozván 
také náš hronovský Dalibor, který vystoupil společně s Pěveckým sborem 
ZUŠ Hronov. Ve velmi vřelé až dojemné atmosféře hronovští zpěváci v čele 
se svojí sbormistryní Zuzanou Meierovou Genrtovou dobře reprezentovali 
Hronov. Největšího ohlasu se dočkalo provedení Panis angelicus, kde sólo-
vý part zpívala sama sbormistryně a pěvecký sbor spolu s klavíristkou Klá-
rou Bydžovskou ji doprovázel.  Z celé slavnosti bylo patrné, jak si náchodští 
váží svého pěveckého sboru i jeho dirigenta Vlastimila Čejpa.

Koncert učitelů
Na 11. listopadu �011 připravujeme Koncert učitelů. Nenechte si ujít pří-
ležitost poslechnout si výkony učitelů ZUŠ Hronov. Začátek koncertu bude 
v 18:00 h v Malém sále Jiráskova divadla.

Připravujeme

Datum Název akce Místa akce

11. 11. �011
Koncert učitelů 
ZUŠ Hronov Malý sál Jiráskova divadla Hronov

�0. 11. �011 Vánoční trhy Sál Josefa Čapka Hronov

�5. 11. �011 Adventní koncert Zámek Náchod

�7. 11. �011 Adventní koncert Husův sbor v Hronově

19. 1�. �011 Výchovný koncert Jiráskovo divadlo Hronov

19. 1�. �011 Vánoční koncert Jiráskovo divadlo Hronov

�5. 1�. �011 Půlnoční Katolický kostel Hronov

Informace o ZUŠ Hronov najdete také na www.zushronov.cz 
Josef Vlach, ředitel ZUŠ Hronov

Slavnostní zahájení provozu digitálního tiskového centra
Noviny pro grafický průmysl číslo 18 ze 3. listopadu �011:
Střední škola propagační tvorby a polygrafie Velké Poříčí slavnostně spusti-
la v úterý �5. října nové digitální tiskové centrum a pokračuje tak v úspěšné 
cestě modernizace tiskových technologií používaných ke vzdělávání stu-
dentů střední školy. Dostává se tak mezi nejmoderněji vybavené polygra-
fické střední školy v České republice .
Nám nezbývá než dodat, že se slavnostního zahájení účastnili Bc. Lubo-
mír Franc, hejtman Královéhradeckého kraje, Ing. Jan Sochůrek, prezident 
Svazu polygrafických podnikatelů, JUDr. Radmila Šulcová, vedoucí odboru 
školství, a další z odborné i laické veřejnosti.

Na zkušenou přijeli kolegové z polygrafické školy z Brna a v uplynulých 
dnech nás kontaktovali se žádostí o konzultace kolegové z polygrafické ško-
ly z Olomouce. 
Zájem nás rozhodně těší, ale zároveň zavazuje. Nasadili jsme vysokou laťku 
a vysoké tempo. Nyní je na nás úroveň  nejen udržet, ale dále výuku rozvíjet 
a zkvalitňovat.

Rudolf Volhejn

Vítěz soutěže Artis Pictus 2011 je z Velkého Poříčí
Na Staroměstském náměstí v Praze 5. října �011 soutěžilo na tři sta stu-
dentů uměleckých škol v malbě na téma Černobílý svět. Vítězem se stala 
studentka Střední školy propagační tvorby a polygrafie ve Velkém Poříčí 
Alžběta Prouzová. 
Studenti z celé republiky malovali společně se známými osobnostmi umě-
lecké scény: Kurtem Gebauerem, Veronikou Palečkovou, Milanem Chabe-
rou, Alešem Lamrem nebo Jiřím Lábusem, Janem Kačerem a dalšími. 
Umělecká díla byla vydražena a výtěžek ve spolupráci s Kontem Bariéry 
bude věnován na podporu nevidomých.
Studentka poříčské školy Alžběta Prouzová byla vybrána jako nejlepší 
v kategorii, kterou hodnotila porota složená z odborníků. 
Malby jsou vystaveny v Kongresovém centru v Praze.

Rudolf Volhejn

Klub seniorů
Střípky z Kanady, tak zněl název přednášky pana Zavřela z Náchoda. Slo-
vem i obrazem nás provázel svým pobytem v Kanadě. Cestu uskutečnil 
v roce 1989, tedy v době, kdy to pro většinu z nás bylo nemožné. Jeho dcera 
tehdy žila v Torontu a tak hodně fotografií a vzpomínek měl právě odtud. 
Je vášnivým fotografem, proto fotil vše, co jej zaujalo, co bylo zajímavé. 
Měl na tehdejší dobu velice dobrý fotoaparát, ale s těmi dnešními, jak sám 
řekl, to nelze srovnávat. Přesto jeho snímky z okolí Toronta, z krajiny mno-
ha jezer, byly nádherné. V Kanadě byl šest měsíců.

SPOLKY
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Všechny své vzpomínky nemohl promítnout, protože by nás přehltil. 
Množství nafoceného materiálu by vystačilo na několik odpolední. Kromě 
promítání vypravoval o životě v Kanadě a také zodpovídal otázky diváků. 

Italské Dolomity
Třetí setkání v pořadí programu Klubu seniorů bylo pastvou pro oči, uši  
i duši. Oldřich Jenka z Police nad Metují nám vypravoval o jedné z cest do 
italských Dolomitů, kterou absolvoval s partou přátel. Hory jsou jeho vel-
kou lásku a také fotografování. Cestu uskutečnili na podzim, kdy se barví 
listí a krajina se stává víc než jindy až pohádkově romantickou. Počasí jim 
přálo, takže výletů a výstupů udělali celou řadu. A díky tomu jsme krásu 
Dolomitů mohli poznat i my. Snímky doplnil vyprávěním a podmaloval  
hudbou. Kromě překrásné krajiny jsme mohli vidět vysoké skalní masívy, 
obrovské, pečlivě upravené horské pastviny, bílé kostelíky, stylové selské 
usedlosti, staré a historicky cenné seníky, vodní mlýny, dílnu řezbáře i krás-
né štíty u domů v blízkém městečku. Bylo vidět, že pan Jenka fotí nejen 
fotoaparátem, ale i srdcem.

Táňa Thérová

Program Klubu seniorů na rok 2012:
10. ledna Putování po Mexiku s panem Jiráskem
14. února Perníkářství, historie, výroba, recepty
13. března  S kraslicemi do světa, povídání paní Russové o tom, jak se naše 
 kraslice dostaly do světa, o zvycích a slavení Velikonoc v jiných 
 koutech planety.
10. dubna  Pohled shora na Broumovské stěny 
 a povídání s panem Liborem Jenkou
15. května posezení s občerstvením a překvapením 
Od 17. ledna budeme opět promítat DVD v klubovně Klubu seniorů  
v Obecním domě ve �. patře vždy od 14:30 hodin.
Program:
17. ledna – Severní Korsika   7. února – Skotsko
�4. ledna – Španělské pobřeží �1. února – Kypr
31. ledna – Irsko �8. února – Toskánsko

Ozvěny Borského tamtamu
Počet členů vlčáckého oddílu se ustálil na dvaceti dětech. Oddíl jsme roz-
dělili na dvě smečky po deseti. Jedni si říkají Varani a druzí Medvědi. Spo-
lečně jsme v říjnu uskutečnili víkendovku na chatě Kamzík. Lov medvědů, 
jak se víkendovka jmenovala, představoval slovní hříčku týkající se dob-
rodružství při pozorování noční oblohy. Na hvězdné obloze jsme chytili 
Velkou i Malou medvědici (Velký a Malý vůz). Lov byl tudíž úspěšný.
Podařilo se nám opravit vojenský hangár, který již dlouhou dobu volal po 
opravě. Připravujeme opravu střešní krytiny na chatě Kamzík na Závrchách.
Na měsíc prosinec chystáme dvě návštěvy Domova důchodců v Malé Čerm-
né. Nejprve Mikulášskou nadílku a pak Vánoční besídku.
Po Vánocích se můžete těšit na již tradiční Country bál. Přesné datum zatím 
není známo, ale jistě bude včas umístěno na skautské nástěnce a vývěsních 
tabulích.

Antonín Šimek ml.

Podzim 2011-2012
Čas běží, letí, chvátá …… Ani jsme se nestačili rozhlédnout a je tady čas 
shrnout účinkování našich družstev v rámci soutěží Fotbalové asocia-
ce České republiky. Pro sezonu �011 – �01� účinkuje v soutěžích celkem  
6 mužstev. 

Upozornění
Přednáška ing. Daniela Nývlta„KRÁSY PATAGONIE“, 

kterou jsme plánovali 19. listopadu, se uskuteční 
v sobotu 3. prosince �011 v sále Obecního domu v 15 hodin.

SPORT

Muži „A“
Konečná tabulka okresního přeboru Náchodska – skupina JIH. Z naší sku-
piny postoupili do jarní soutěže do skupiny „O postup“ čtyři týmy. 

Mužstvo + 0 - skore body

1. AFK Hronov 1� 8 � � 43:�0 �6

�. Velké Poříčí 1� 8 � � 3�:19 �6

3. Sokol Velká Jesenice 1� 5 � 5 �3:�5 17

4. Rasošky/Josefov 1� 5 � 5 �9:33 17

5. Sokol Mezilesí 1� 4 � 6 19:�7 14

6. TJ Červený Kostelec “B” 1� 3 3 6 17:�6 1�

7. Jiskra Jaroměř “B” 1� � 1 9 �3:36 7

Střelci Velkého Poříčí – podzim 2011: Závada Petr 13x (nejlepší střelec 
skupiny JIH), Vít Michal 6x, Hanzl Marek 4x, Novák Jakub 3x, Flaška 
Michal �x, Mikuš Miroslav �x, Tuček Luděk a Stodola Štěpán.

Tabulka skupiny „O postup“ je následující.

Mužstvo + 0 - skore body

1. Sokol Hejtmánkovice 6 4 1 1 17:8 13
�. Velké Poříčí 6 3 � 1 16:11 11
3. Loko Meziměstí 6 3 0 3 15:16 9
4. Spartak Police n.M. “B” 6 3 0 3 13:15 9
5. AFK Hronov 6 � � � 15:1� 8
6. Sokol Velká Jesenice 6 � 1 3 13:16 7
7. Rasošky/Josefov 6 � 1 3 11:16 7

Přejme si, aby po ukončení soutěže bylo postavení mužstva mužů „A“ mini-
málně takové jako před zahájením jarních bojů. Trenérem mužstva je pan 
Zdeněk Burdych ml.

Muži „B“
V letošním roce se vcelku úspěšně daří postupně zařazovat do mužstva 
mužů hráče z dorostu. Tabulka je následující.

Mužstvo + 0 - skore body

1. Slovan Broumov „B“ 10 9 0 1 46:14 �7
�. Sokol Božanov 9 6 � 1 36:11 �0
3. Sokol Otovice 9 5 1 3 30:�7 16
4. Velké Poříčí “B” 9 5 1 3 18:17 16
5. Sokol Zábrodí 10 4 0 6 19:�9 1�
6. Jiskra Martínkovice 10 1 0 9 11:33 3
7. Sokol Ruprechtice 9 1 0 8 5:34 3

Střelci Velkého Poříčí : Vít Michal 4x, Klíma Arnošt �x, Krombholz Erik 
3x, Mikuš Miroslav �x, Lelek Miroslav �x, Šimek Vladimír, Tichý Marek, 
Cinka Kamil a Tuček Luděk.
Trenéry mužstva jsou Arnošt Klíma a Josef Tilg.

Dorost
Těsně před zahájením soutěže se trenérovi pod rukama rozpadlo družstvo. 
Z původních sedmnácti hráčů zůstalo 10 fotbalistů. Nakonec se díky hos-
tování a posunům některých hráčů starších žáků do mužstva dorostenců 
podařilo podzimní část soutěže odehrát. Aktuálně mužstvo trpí nízkým 
věkovým průměrem a nedostatečnou fyzickou vybaveností. Věřme, že 
mladíkům vydrží nadšení.
Trenéry mužstva jsou Petr Beran a Honza Gerčák. Tabulka soutěže je násle-
dující.
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Mužstvo + 0 - skore body

1. SK Sokol VRAPO Volanov 10 9 1 0 57:13 �8
�. FKM Javorka 11 9 0 � 75:16 �7
3. Babí / Machov 11 8 � 1 43:15 �6
4. TJ Jiskra Česká Skalice 11 6 1 4 4�:�8 19
5. FC TJ AVON Rudník 11 6 0 5 34:�0 18
6. SK Sparta Úpice 11 6 0 5 31:�6 18
7. Lánov 10 5 1 4 �1:�1 16
8. Sokol Bílá Třemešná 10 4 1 5 30:43 13
9. Meziměstí/Teplice n.M. 10 4 0 6 �3:50 1�

10. Tatran Hostinné 11 � 0 9 �3:40 6
11. Velké Poříčí 11 1 0 10 13:84 3
1�. SK Jánské Lázně 11 1 0 10 17:51 3

Starší žáci
Z důvodu nedostatku družstev na okresní úrovni na Náchodsku nastupují 
starší žáci v okrese Rychnov nad Kněžnou. Mužstvo bylo posíleno o 4 hrá-
če mladších žáků, a ti se vůbec neztratili, naopak stali se pevnými členy 
mužstva. Začátek soutěže byl katastrofální. Po třech kolech, třech prohrách, 
nula bodech, skore 0:16 a posledním místě se začalo dařit mužstvu jako 
kolektivu a v následujících pěti kolech nepoznalo hořkost porážky. Trenéry 
v letošním roce jsou Kamil Cinka, Miroslav Hrodek a Ota Tóth.

Tabulka před jarními boji.

Mužstvo + 0 - skore body

1. SK Přepychy 8 5 1 � �9:14 16
�. SK Solnice 8 5 0 3 33:13 15
3. Sokol Javornice 8 4 1 3 ��:�0 13
4. Velké Poříčí 8 3 � 3 �1:�6 13
5. Start ZD Ohnišov 8 0 � 6 15:47 �

Střelci Velkého Poříčí: Mucha Denis 5x, Bartoň Jan 4x, Tóth Martin 4x, 
Pašťálka Jan 3x, Filip Michal �x, Gois Jakub, Mucha Patrik a Cinka Lukáš.

Mladší žáci
Složitá situace z pohledu trenérů je, že nejlepší hráči nastupují trvale 
v mužstvu starších žáků a vypomáhají pouze ve chvílích „volna“. Přesto se 
projev mladších žáků utkání za utkáním zlepšuje. Tomu napomáhají trené-
ři Standa Hornych a Josef Čermák. Rád bych vzpomenul vyrůstající hvěz-
dičky na postu brankáře – Filipa Pajkrta. Hoši, hodně zdaru !!!

Mužstvo + 0 - skore body

1. MFK Nové Město n.M. “B” 7 6 0 1 65:8 �1
�. Hronov/Police n.M. “B” 7 5 0 � 48:14 15
3. Sokol Stárkov 5 3 0 � 36:18 9
4. Velké Poříčí 7 3 0 4 16:�6 9
5. Jiskra Veba Machov 8 0 0 8 1:100 0

Střelci Velkého Poříčí : Cinka Lukáš 3x, Hrodek Tomáš 3x, Hornych Štěpán 
�x, Filip Michal �x, Kubeček Jan, Gois Filip, Lichter Matěj a 3 branky jsou 
z kontumovaného utkání s MFK Nové Město n.M. „B“.

Mladší přípravka
Budoucí základna našeho oddílu našla nové trenéry v osobách Erika 
Krombholze a Martina Vlčka. Na tréninky v současnosti dochází 15-�8 
dětí. V jejich úsilí jsou jim nápomocní i další rodiče. Musím všem poděko-
vat za trpělivost a nadšení, se kterým se fotbalovému potěru věnují. Sou-
těž v této kategorii je hrána pouze formou jednotlivých turnajů bez součtů 

formou tabulek. Naši hoši se v jednotlivých turnajích utkávají s týmy FK 
Náchod“B“, Sokola Zábrodí, společného mužstva Meziměstí/Teplice n.M. 
a TJ Červeného Kostelce. Trenérům i našim fotbalistům přeji co nejvíce 
výher.
Za oddíl kopané bych velice rád poděkoval všem hráčům za předvádě-
né výkony, do nového roku popřeji maximum bodů na kontech, co nej-
více vstřelených branek do sítí soupeřů, mnoho zdraví, štěstí. Trenérům 
co nejšťastnější ruku při tvorbě sestav. Všem příznivcům a fanouškům 
poříčské kopané děkujeme za přízeň a náklonnost k našemu oddílu.  
Do nového roku �01� všechno NEJ !!!!!!
Aktuální informace lze najít na www.velkeporici.cz/kopana

Oto Tóth
TJ Velké Poříčí – oddíl kopané

Malý fotbalista
Před pěti lety byl v naší obci přivítán nový občánek Milan Mityska.  
A v pátek 11. listopadu �011 tento poříčský rodák vedl spolu s dalšími 
dětmi naše reprezentanty k fotbalovému kvalifikačnímu zápasu s Černou 
Horou. S trochou nadsázky lze říci, že jim přinesl štěstí a naši vyhráli �:0.  
V současné době bydlí Milánek s rodiči a malým bráškou v Praze.

Na spol. fotografii je Milan třetí zprava před reprezentantem Pekhartem

Z činnosti útvaru Obvodního oddělení PČR Hronov 
a stanice Červený Kostelec
Z činnosti pracoviště Hronov – území Velké Poříčí
Z činnosti pracoviště Hronov
Obvodní oddělení Hronov – další informace - viz webové stránky 
www.policie.cz/clanek/obvodni-oddeleni-hronov-349567.aspx nebo odkaz 
vpravo nahoře PČR na portálu města Hronov

Tak očekávaný most je „na světě“
V měsíci říjnu jsme byli svědky otevření nového mostu přes řeku Metuji, na 
který jsme tak dlouho čekali. Jakmile se odstranily světelné ukazatele, začal 
provoz přes tento most v plném proudu. Je pravdou, že vybudováním nové-
ho mostu se zlepšila i bezpečnostní situace. Na „starém mostě“ bylo nebez-
pečí toho, že se v jednu chvíli střetnou protijedoucí vozidla, tj. autobus  
a osobní vozidlo či obdobně. Díky jeho nové šíří je to bez obav. Tímto také 
inženýři předešli možnému střetu těchto vozidel z důvodu jeho předešlé 
šířky. Přesto však buďte opatrní a řiďte se dopravními předpisy, které jsou 
spojené se zásadami bezpečnosti a plynulosti silničního provozu.

Soudní vykonavatel terčem útoku!
Policisté OOP Hronov přijali oznámení od soudního vykonavatele, který 
byl napaden dlužníkem při výkonu exekuce. Podezřelý soudního vykona-
vatele při výkonu jeho povolání chytl za oblek a „cloumal“ s ním. Jelikož 
podezřelý v útoku pokračoval i po tom, co byl na své jednání ze strany 
soudního vykonavatele upozorněn, použil soudní vykonavatel na svou 
obranu slzný plyn. 
Podezřelému, který takto napadl úřední osobu, hrozí za násilí proti úřední 
osobě dle § 3�5 odst. 1 písm. a) trestního zákoníku trest odnětí svobody 
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až na čtyři léta. V současné době těchto útoků na úřední osoby v rámci 
celé České republiky statisticky přibývá. Zda je to způsobeno rozhořčením 
obyvatel z důvodu jejich stále zhoršující se finanční situace nebo odrazem 
dlužníků, potažmo jejich části či širšího profilu  společnosti jako takové, je 
otázka, kterou si může položit každý sám.

Násilí vygradovalo v týrání 
Muži zákona v Hronově zadrželi na počátku měsíce listopadu �011 muže, 
který bil a terorizoval svou manželku tak, že byla po příjezdu hlídky na mís-
to převezena a ošetřena v Oblastní nemocnici v Náchodě. Po provedených 
služebních úkonech a podání vysvětlení poškozené bylo zjištěno, že muž 
svou manželku týral již od roku �009. Žena musela snášet útrapy vyzna-
čující se vyšším stupněm hrubosti a bezcitnosti a určitou dobu i sexuální 
nátlak, bití a psychické útrapy. Tyto útrapy a fyzické násilí byly tak značné, 
že se poškozená přes svůj strach z ,,tyrana“ odhodlala zavolat na tísňovou 
linku 158.
Z důvodu závažnosti jednání ve smyslu domácího násilí a týrání osoby byl 
muž vykázán ze společného obydlí na dobu 10 dní. Tento statut vykázání 
bude pravděpodobně ze závažnosti jednání pachatele soudně prodloužen. 
Z důvodu závažnosti a právní kvalifikace činu byla věc postoupena k dal-
šímu opatření na SKPV Náchod. (služba kriminální policie a vyšetřování). 
Muži za týrání osoby žijící ve společném obydlí dle § 199 odst. 1,� písm. d) 
trestního zákoníku hrozí trest odnětí svobody na dvě léta až osm let.
 Oprávnění policie dle § 44/1 z.č. �73/�008Sb. bylo v roce �011 využito 3x 
a doufejme, že jej nebude zapotřebí mnohokráte opakovat. Čas nám ukáže 
více. 
V době přípravy tohoto článku se dále podařilo ve spolupráci s kriminální 
službou v Náchodě  objasnit několik vloupání do firem a objektů na úze-
mí města a jeho okolí, o kterých uveřejníme informace v příštích článcích, 
neboť služební úkony nebyly prozatím ukončeny.

Závěrem přeji poklidné prožití svátků vánočních a šťastný 
nový rok 2012.

Za OOP PČR Hronov a stanici Červený Kostelec
npor. Mgr. Pavel ZIMA, DiS

vedoucí oddělení

Sbor dobrovolných hasičů Velké Poříčí
přeje všem Poříčákům

šťastný a úspěšný rok �01�.

                            

Kladské pomezí – krajina příběhů

Zimní turistické noviny

Tisková zpráva ze dne 15. 11. 2011

BRANKA, obecně prospěšná společnost vydava zimní turistické noviny 2011/2012. 

Během tohoto týden proběhne distribuce 
zimních turistických novin Kladského pomezi. 
Zimní vydání oblíbených novin měla na 
starosti redakční rada ve složení: Pavla 
Duškova (TIC Č. Skalice) – šéfredaktorka, 
Marie Havelková (TIC Jaroměř), Ing. Jitka 
Řezníčková (TIC Náchod), Ing. Roman Kejzlar 
(TIC Červený Kostelec) a Klára Borůvková (TIC 
Teplice nad Metují). Na tvorbě spolupracovala 
všechna turistická informační centra a 
zaměstananci BRANKY, o. p. s.

Noviny jsou distribuovýny v těchto dnech 
prostřednictvím TIC a členům Svazu cestovního ruchu BRANKA. Celkem připadlo 600 kusů na TIC a 
100 kusů pro členy Svazu (ubytovatelé). Celkový náklad zimního vydání je 13 000 kusů. 

Vzhledem k velké spokojenosti s prací redakční rady bude ve stejném složení nebo jen s dílčími 
změnami pokračovat i v roce 2012, kdy bude tvorba a vydání novin hrazena z projektu „Kladské 
pomezí – krajina příběhů“. Hlavní dík patří šefredaktorce Pavle Duškové za koordinaci při tvorbě 
letního a zimního vydání. 

Daniel Denygr
ředitel BRANKA, o. p. s. 

Občanské sdružení Studánka Velké Poříčí
studankavp.xf.cz

Jak správně stolovat 
aneb gastronomie hrou

Zveme Vás na předváděcí akci Jak správně stolovat 
pod vedením šéfkuchaře pana Johna 

z Velkého Dřevíče.
Ukázky stolování jsou spojené s degustací 5–8 jídel. 

U jídel se dozvíme jejich zvláštnosti 
a kuchařské fígle při jejich přípravě.

Na závěr se naučíme různě skládat ubrousky.

Akce se uskuteční v sobotu
10. 12. 2011 v 17 h na faře.

Vstupné 30 Kč.

Antonín Šimek

Restaurace OBECNÍ DŮM 
ve Velkém Poříčí znovu otevřena.

Zveme Vás do restaurace s kvalitní českou kuchyní.
Nabízíme pořádání rodinných  

a firemních oslav a večírků v klidném  
a nekuřáckém prostředí.

Otevřeno od 1. prosince 2011
Denně 11.00 – 21.00 hod.

Pátek, sobota 11.00 – 23.00 hod.

Informace na tel. 606 652 124.

Těší se na Vás kolektiv restaurace Obecní dům.

                            

Kladské pomezí – krajina příběhů

Zimní turistické noviny

Tisková zpráva ze dne 15. 11. 2011

BRANKA, obecně prospěšná společnost vydava zimní turistické noviny 2011/2012. 

Během tohoto týden proběhne distribuce 
zimních turistických novin Kladského pomezi. 
Zimní vydání oblíbených novin měla na 
starosti redakční rada ve složení: Pavla 
Duškova (TIC Č. Skalice) – šéfredaktorka, 
Marie Havelková (TIC Jaroměř), Ing. Jitka 
Řezníčková (TIC Náchod), Ing. Roman Kejzlar 
(TIC Červený Kostelec) a Klára Borůvková (TIC 
Teplice nad Metují). Na tvorbě spolupracovala 
všechna turistická informační centra a 
zaměstananci BRANKY, o. p. s.

Noviny jsou distribuovýny v těchto dnech 
prostřednictvím TIC a členům Svazu cestovního ruchu BRANKA. Celkem připadlo 600 kusů na TIC a 
100 kusů pro členy Svazu (ubytovatelé). Celkový náklad zimního vydání je 13 000 kusů. 

Vzhledem k velké spokojenosti s prací redakční rady bude ve stejném složení nebo jen s dílčími 
změnami pokračovat i v roce 2012, kdy bude tvorba a vydání novin hrazena z projektu „Kladské 
pomezí – krajina příběhů“. Hlavní dík patří šefredaktorce Pavle Duškové za koordinaci při tvorbě 
letního a zimního vydání. 

Daniel Denygr
ředitel BRANKA, o. p. s. 

INZERCE
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MO KDU-ČSL ve Velkém Poříčí
pořádá tradiční

43. LIDOVÝ PLES
v sobotu 21. ledna 2012 ve 20 hodin

v místní sokolovně.

Hudba: Michal Meisner ze Dvora Králové nad Labem.
Vstupné 50 Kč, bohatá tombola, domácí kuchyně a bufet.

Srdečně zveme naše občany i přespolní.

Zednické a obkladačské
práce +opravy

Josef Čáp
Červený Kostelec

602 380 709, 737 462 989

Prodám byt 2 + 1 cihlový v přízemí,
na klidném místě v Hronově, 

možnost zřízení zahrádky
a přikoupení garáže vzdálené cca 30 m od bytu. 

Tel. 723 383 823

Městys Velké Poříčí
nabízí podnikatelům, firmám, organizacím 

pro pořádání akcí – koncertů, besed, přednášek, 
školení, plesů, zábav, výstav apod.

pronájem víceúčelového sálu
v Obecním domě ve Velkém Poříčí.
Kapacita sálu je cca 100–150 osob (dle uspořádání). 

Sál je vybaven audiovizuální technikou. 
Dále je možné využít služeb restaurace.

Informace o podmínkách pronájmu jsou uvedeny 
na internetových stránkách městyse 

www.velkeporici.cz.

Vánoční hudbu, české koledy
a různé další melodie

v podání žesťové harmonie při ZUŠ Hronov si 
přijďte poslechnout na Štědrý večer 

24. 12. 2011 od 21.15 hodin
na náměstí ve Velkém Poříčí.

Městys Velké Poříčí pořádá
v pátek 10. února 2012

I. OBECNÍ PLES
Místo: společenský sál Obecního domu

Hudba: JUNO Náchod

Předprodej místenek od 10. ledna �01�
Srdečně zvou pořadatelé.

Tělovýchovná jednota Velké Poříčí
oddíl kopané

děkuje svým příznivcům 
a přeje jim hodně vánoční pohody 
a v roce 2012 mnoho hezkých chvil 

na našem stadionu.

Tradiční a populární 

SPORTOVNÍ PLES 
ve Velkém Poříčí

se letos uskuteční v sobotu 10. března 2012. 
Rezervujte si tento termín ve svém kalendáři.

Nová akce
Máte doma sběrový papír (noviny, letáky, kartony,...), 
chcete se ho zbavit a přitom pomoci základní škole 
získat jisté finanční prostředky na nákup vyučovacích 
pomůcek?
Ve dnech 30. 11. – 2. 12. 2011 jej můžete přinést do 
základní školy, kde bude přistaven kontejner.
Děkujeme za případné přispění. 

ZŠ Velké Poříčí
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DALŠÍ ČÍSLO POŘÍČSKÉHO ZPRAVODAJE VYJDE 1. ÚNORA �01�

Poříčský zpravodaj vydává Městys Velké Poříčí, Náměstí 10�, 549 3� Velké Poříčí,
IČO 654451, pod evid. č. MK ČR E 14490

Příspěvky zasílejte nejpozději do 15. dne měsíce před datem výroby.
Výtisk zdarma.

E-mail: velkeporici@velkeporici.cz
www.velkeporici.cz

Foto: Jiří Mach
Tato tiskovina byla zhotovena v rámci odborné výuky žáků Stření školy propagační tvorby a polygrafie ve Velkém Poříčí.

Pour félicitér 2012

Příjemné prožití
vánočních svátků

a mnoho štěstí v roce 2012 
Vám přeje

Městys Velké Poříčí


